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PROTOKÓŁ  Nr V/2015 

V sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 25 marca  2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 15 
30

.
    

 

V sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 12  radnych. 

Nieobecny: radny Bogdan Barcik, radny Artur Orłowski, radny Ryszard Patzwald. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Sławomir Słupczyński         - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska              - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                  - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu kwidzyńskiego 

9. Pan Andrzej Zwolak                   - Radny Rady Powiatu kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy Ryjewo wystąpił z 

wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad pkt. 7 „Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego 

nabycia przez Gminę Ryjewo od Skarbu Państwa - Nadleśnictwa Kwidzyn nieruchomości 

gruntowej - drogi położonej  w miejscowości Ryjewo”. W związku z powyższym 

Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy maja uwagi bądź pytania do 

wniosku Wójta. Radni nie wnieśli uwag wobec czego przystąpiono do głosowania. W 

głosowaniu jednogłośnie  (za-12, przeciw- 0, wstrzymał się -0) przyjęto zmieniony porządek 

obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej IV sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Informacja z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania w roku 2015.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/98/12 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 lutego 2012 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do 

prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Ryjewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej IV  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z IV sesji z 

dnia 25 luty 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  IV  sesji Rady Gminy z dnia 25 lutego 2015 roku. 

 

Ad.4. Informacja z działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupy Działania w roku 2015.  

 

Informacje przedstawiła Pani Dorota Cipkowska Skarbnik Powiślańskiej Lokalnej Grupy 

Działania.  

 

Pani Dorota Cipkowska: Celem statutowym Stowarzyszenia jest działalność na rzecz 

zrównoważonego rozwoju obszarów wiejskich dla gmina powiatu kwidzyńskiego PLGD 

dzieli  środki z funduszu PROW. Z uwagi na fakt, iż okres finansowana obejmował lata 2007-

2013 prezentacja obejmuje podsumowanie tego ile wniosków z gminy Ryjewo zostało przez 

te lata złożonych oraz ile uzyskało dofinansowanych. W 2009 roku  złożone zostały 4 wnioski 

niestety tylko dwa otrzymały dofinansowanie. Był to Gminny Ośrodek Kultury w Ryjewie, 

który otrzymał dofinansowanie na wykonanie sceny i ławek dla potrzeb społeczności 

wiejskiej wsi Trzciano w celu poprawy jakości odbioru imprez kulturalnych i rekreacyjnych 

oraz osoba fizyczna z terenu Gminy, która otrzymała dofinansowanie na poprawę stanu 

technicznego obiektu zabytkowego  w Rudnikach. W 2010 roku żaden z trzech złożonych 

wniosków z terenu gminy Ryjewo nie otrzymało dofinansowania natomiast w roku 2011 na 

pięć złożonych wniosków,  wszystkie otrzymały dofinansowanie.  Gmina Ryjewo otrzymała 

dofinansowanie na zakup kajaków wraz z wyposażeniem dla mieszkańców Gminy Ryjewo 

oraz  budowę parkingu przy ulicy Grunwaldzkiej w Ryjewie. Stowarzyszenie Pomocy 

Społecznej "Słoneczne Wzgórze otrzymało dofinansowanie na organizację XVII Dnia Sportu 

- IX Igrzysk Paraolimpijskich - Ryjewo 2012, KGW Benowo otrzymało dofinansowanie na 

projekt „Wczoraj sami - dzisiaj razem z Benowianami” a także osoba fizyczna na projekt pn. 

„Rozwój umiejętności i integracja mieszkańców Ryjewa poprzez organizację cyklu szkoleń”. 

W 2012 roku na 7 wniosków dwa otrzymały dofinansowanie w tym gmina Ryjewo na 

renowację kapliczki przydrożnej w miejscowości Trzciano oraz firma prywatna na projekt 

„Lekarstwo” – nowy produkt turystyczny oparty na walorach kulturowych i historycznych 

Powiślańskiej LGD. Rok 2013 był również dobrym  rokiem. Wszystkie cztery projekty, które 
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zostały złożone otrzymały dofinansowanie. W tym gm. Ryjewo otrzymała dofinansowanie na  

akcję edukacyjno – promocyjną „Sprzątamy Gminę Ryjewo”, wsparcie na budowę terenu 

rekreacyjnego z placem zabaw w miejscowości Jałowiec z wykorzystaniem energii 

pochodzącej ze źródeł odnawialnych  a także  budowę boiska sportowego ze sztuczną 

nawierzchnią oraz budową oświetlenia wykorzystującego energię pochodzącą ze źródeł 

odnawialnych w miejscowości Ryjewo. Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Straszewskiej 

otrzymało dofinansowanie na remont pomieszczeń spotkań społeczności wiejskiej we wsi 

Straszewo wraz z zakupem ogniw fotowoltaicznych. W 2014 roku złożone zostały dwa 

projekty i oba otrzymały dofinansowanie. Jeden to publikacja pn. „Walory przyrodnicze i 

kulturalne Gminy Ryjewo” drugi złożony przez  Koło Gospodyń Wiejskich „Renawa” w 

Benowie dotyczy zastosowania instalacji wykorzystującej odnawialne źródło energii wraz z 

niezbędnymi pracami towarzyszącymi w budynku spotkań społeczności wiejskiej w 

miejscowości Benowo. W omawianych latach wysokość składki członkowskiej Gminy 

Ryjewo wyniosła 16 182,45 zł natomiast wysokość pozyskanych środków 407 tyś. zł.  

Przewodniczący Rady: Widzą Państwo jak wiele projektów możemy realizować dzięki 

działalności Powiślańskiej Lokalnej Grupie Działania. Mamy wspólnie z Panem Wójtem 

nadzieje, że w przyszłości również będzie taka możliwość, bo mamy kilka nowych pomysłów.  

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu głosowania dla przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. 

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Kubic Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr V/35/15 z dnia 25 marca 2015 

roku w sprawie utworzenia na obszarze gminy Ryjewo odrębnego obwodu głosowania dla 

przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 

maja 2015 r.  Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/98/12 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 29 lutego 2012 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym. 

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Kubic Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr V/36/15 z dnia 25 marca 2015 

roku w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIV/98/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 lutego 2012 
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r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania 

do prac związanych z usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu 

nieruchomości położonych na obszarze Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr V/37/15 z dnia 25 marca 2015 

roku w sprawie zatwierdzenia Regulaminu udzielania dofinansowania do prac związanych z 

usuwaniem wyrobów zawierających azbest z terenu nieruchomości położonych na obszarze 

Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

 

Projekt uchwały  odczytała Pani Małgorzata Zdunek  Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania 

 

W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 12 , przeciw – 

0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr V/38/15 z dnia 25 marca 2015 

roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do 

protokołu.  

 

Ad.9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 26-27 lutego uczestniczyłem w walnym posiedzeniu Związku Gmin Pomorskich podczas 

którego wybrany został nowy – „stary” zarząd. Powiśle w zarządzie reprezentuje Pani 

Wójt Sadlinek Elżbieta Krajewska; 

 27 lutego odbyło się zebranie w OSP Straszewo natomiast 28 lutego odbyło się zebranie w 

OSP Trzciano; 

 01 marca uczestniczyłem w uroczystych obchodach Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy 

Wyklętych; 

 4 marca odbyło się spotkanie z firmą budującą farmy wiatrowe z Szaflar. W spotkaniu 

uczestniczyli właściciele gruntów na których mogłaby powstać ta inwestycja; 

 5 marca odbyłem spotkanie z młodzieżą gimnazjalną, która przygotowała informacje na 

temat nurtujących ją problemów. Było to bardzo ciekawe doświadczenie i mam nadzieję, 

że kilka pomysłów uda nam się zrealizować. Tego samego dnia doszło do spotkania ze 

Starostą Andrzejem Fortuną i członkiem zarządu Włodzimierzem Dawidowskim w 

sprawie finansowania WTZ; 
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 7 marca uczestniczyłem w obchodach Dnia Kobiet w Straszewie i w GOK w Ryjewie. 

Obie uroczystości były przygotowane wzorowo i w tym miejscu chciałbym wyrazić 

podziękowanie nie tylko w swoim imieniu ale i wszystkich obecnych; 

 9 marca odbyła się wizytacja oczyszczalni ścieków w miejscowości Jabłowo i Kopytkowo; 

 10 marca odbył się przegląd mostku na rzece Struga Postolińska i niestety okazało się, że 

most wymaga kapitalnego remontu. Tego samego dnia odbyło się spotkanie z 

wykonawcami wodociągu w Pułkowicach i Borowym Młynie; 

 11 marca uczestniczyłem w spotkaniu z TV Gdańsk w sprawie współpracy. Tego samego 

dnia odbyła się konferencja podsumowująca projekt „ Drogi do Natury” na którym byłem 

jednym z panelistów; 

   13 marca spotkałem się z rolnikiem, który posiada grunty w Jałowcu. Spotkanie 

dotyczyło  wspólnego oczyszczania rowu melioracyjnego. Tego dnia uczestniczyłem w 

Prabutach w konferencji poświęconej publikacji „Wspomnienia prabuckich Kresowian”; 

 W dniach 16-20 marca uczestniczyłem w wizycie studyjnej w Meklemburgii – Pomorzu 

Przednim w Niemczech wraz z dziewięcioma Wójtami z Pomorza w ramach projektu 

BASEREC. Odwiedziliśmy samorządy Greifswaldu, Bollewick, Neustrelitz, Schwerinu, 

Wismaru i Rostocku. Wizyta miała na celu wymianę informacji na tematy samorządowe, 

energii odnawialnej i realizacji programów unijnych w naszych krajach. Zwiedziłem 

eksperymentalny reaktor syntezy jądrowej, biogazownie, elektrociepłownię na biomasę i 

elektrownię słoneczna. Podczas wizyty omawialiśmy z Zarządem stowarzyszenia nasze 

uwagi i postulaty, które przedstawimy stronie rządowej na spotkaniu w Warszawie; 

 21 marca odbył się Powiślański Stół Wielkanocny. Nie tylko moim zdaniem była to bardzo 

udana impreza i z tego miejsca chciałbym podziękować wszystkim, którzy się do tego 

przyczynili;  

 23 marca spotkałem się z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich Leszkiem Tyndą. Tego 

dnia odbyło się również posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Ryjewo; 

 24 marca podpisana została umowa na budowę placu zabaw przy ZS w Ryjewie, 

planowany termin zakończenia to czwarty tydzień kwietnia. Tego dnia odbyło się kolejne 

spotkanie z firma mającą zamiar budować farmę wiatrową na ternie naszej gminy. Doszło 

również do spotkania z zarządem AGAPE w sprawie budowy budynku pobytu dziennego 

dla osób starszych; 

 25 marca w dniu dzisiejszej sesji odbyły się prace związane z odbiorem wodociągu w 

Pułkowicach i Borowym Młynie. Doszło również do spotkania z prezesem WTZ  w 

Ryjewie Panem Mieczysławem Warczakiem. Odbyło się również spotkanie z 

przedstawicielem firmy świadczącej usługi grzewcze dla ZS Ryjewo a o godz. 18 w 

Benowie odbędzie się spotkanie Spółek Wodnych; 

Ad.10/11  Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Tak jak się umawialiśmy, dobrze by było gdybyśmy w kwietniu 

wraz z pracownikiem urzędu odpowiedzialnym za remonty dróg, przejechali się po terenie 

gminy i wskazali jakie drogi według nas należy wyremontować. Każdy z nas zna drogi 

jedynie w swoim okręgu a gdybyśmy wspólnie objechali całą gminę to łatwiej byłoby nam 
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ustalić kolejność remontu czy też w przypadku dróg wojewódzkich, które też nam leżą na 

sercu, wystąpić do zarządu o ich remont. 
 

 

Przewodniczący Rady: Tak rzeczywiście, kiedyś ustaliliśmy, że przed podjęciem decyzji o 

remontach to zorientujemy się w terenie. Taki objazd pozwoliłby nam realnie ustalić 

harmonogram i zakres prac remontowych. Miesiąc kwiecień jest dobrym czasem, żeby taki 

wspólny objazd zaplanować.    

 

Ad.12. Wolne wnioski i informacje.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Korzystając z obecności Sołtysów chciałbym wystąpić z prośbą 

dotyczącą tak naprawdę górnego terenu. Musimy jako samorząd przygotować plan dotyczący 

ewentualnej ewakuacji zwierząt gospodarskich w przypadku wystąpienia jakiegokolwiek 

kataklizmu. Wiemy, że najbardziej narażony, w szczególności na  powódź, jest dolny teren, 

dlatego mamy prośbę do rolników z górnego terenu by zadeklarowali swoją pomoc w 

przypadku ewentualnej potrzeby przeprowadzenia takiej ewakuacji i przyjęcia do swoich 

gospodarstw dodatkowych zwierząt. Przekażę Sołtysom wykaz ilościowy zwierząt 

gospodarskich jaki w obecnej chwili posiadamy z prośbą o przekazanie gospodarzom z ich 

terenu. 

 

Radny Marek Górecki:  Przy skrzyżowaniu ul. Krańcowej z ul. Grunwaldzką 

najprawdopodobniej w wyniku uderzenia został przechylony hydrant. Dobrze byłoby to 

sprawdzić czy w przypadku otwarcia zasuwy nie będzie w tym miejscu przecieku.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Konserwator sprawdzi ten hydrant. W miesiącu kwietniu 

wszystkie hydranty ppoż. na terenie naszej gminy zostaną sprawdzone.  

 

Ad.13. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  V sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 
 


